

# 國立中山大學研究生學術倫理教育課程實施要點

## Guidelines for Implementing Academic Ethics Education Courses for Graduate Students

104.03.19 第143次教務會議通過

Approved at the 143th Academic Affairs Council meeting on March 3<sup>rd</sup>, 2015

113.10.15 第181次教務會議修正通過

Approved at the 181th Academic Affairs Council meeting on October 15, 2024

- 一、 本校為提升碩、博士班學生研究倫理之素養，具備從事學術研究工作所需的正確倫理認知與態度，特訂定本要點。
  - I To enhance the research ethics literacy among master's and doctoral students, ensuring they possess the correct ethical cognition and attitude necessary for academic research engagement, the University has established these guidelines.
  
- 二、 自104學年度起入學之碩士班（含碩士在職專班）與博士班學生，以入學第一學年結束前修習完成學術倫理課程（以下簡稱本課程）為原則。未通過者，不得申請學位考試。
  - II Students enrolled in master's programs (including on-the-job master's programs) and doctoral programs starting in the 2015 academic year are required to complete Academic Ethics Courses (hereinafter referred to as "AEC") by the end of their first academic year. Those who do not complete the course will be ineligible to apply for the degree examination.
  
- 三、 本課程為必修0學分，以修習完成2小時以上為原則，得採下列方式進行：
  - （一）修習「臺灣學術倫理教育資源中心」網路課程，並通過總測驗取得修課證明。
  - （二）修習經系、所、學程認可之校內外相關課程或研討會，並提出學術倫理相關內容時數證明。
  
- III. The AEC course is a mandatory 0-credit course, requiring completion of at least 2 hours of instruction. It may be conducted through the following methods:
  1. Completion of online courses from the "Center for Taiwan Academic Research Ethics Education" and passing the final assessment to obtain a course completion certificate.

2. Enrollment in relevant courses or seminars recognized by the department, institute, or program, providing proof of hours related to academic ethics content.

四、各系、所、學程於其碩、博士班修業規定另訂有應通過專業學術倫理教育課程者，得抵免本課程。

IV. Departments, research institutes, and programs that have established their own professional academic ethics education courses and included it in the study regulations for master's and doctoral students may be exempt from this course requirement.

五、本要點經教務會議通過，陳請校長核定後實施，修正時亦同。

V These guides are approved by the Academic Affairs Council and by the President before implementation. Any amendments to these principles shall follow the same procedure.